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BYDELSDIREKTØRENS DRIFTSORIENTERING  
 
HENSIKT 
Bydelsdirektøren utarbeider en driftsrapport til hvert BU-møte. Denne rapporten erstatter ingen 
saker, men vil være et supplement om temaer det arbeides med i bydelens mange funksjoner. 
Driftsorienteringen vil ikke bli forelagt de forskjellige utvalgene da driftsrapporten vil bli 
oppdatert med ny og relevant informasjon helt opp til utsendelse av BU-papirene, normalt 1 uke 
før BU-møte.  
 
ORGANISASJON – GENERELT 

• Enhetslederne i bydelen har gjennomført et todagers seminar hvor temaet har vært 
Individuell Plan (IP). IP er et veldig viktig verktøy for brukerne for å sikre at de 
forskjellige tjenestene er koordinert. Bydelen har fått prosjektmidler for å øke fokuset på IP 

• Det har vært avholdt to møter i gruppen som utarbeider lokal handlingsplan for universell 
utforming, og gruppen planlegger å fremlegge rapporten til BU i november møte. 

• Rammene og prosessen for styringsdokumentene-2011 er godt i gang, og 
styringsdokumentene vil gjennomgå samme prosess som for 2010. Det er planlagt et 2-
dagers seminar 9-10. september for utvidet ledergruppe hvor også tillitsvalgte og 
vernetjenesten er deltagende. 

 
OSLO KOMMUNE – SENTRALT – SAMARBEID MELLOM BYDELER 

• Prosjekt ”sikksakkstien” (gangforbindelse mellom Jerpefaret og Grindbakken skole) har 
hatt problemer med oppstart grunnet Plan- og bygningsetatens krav til underskrifter fra 
grunneierne. De involverte personene skal ha vært i utlandet og vanskelig å få tak i, men 
det er nå gjort en avtale om møte 7. september. Da vil alle formaliteter være på plass og 
arbeidet vil starte så fort det lar seg gjøre. 

• Budsjettet offentliggjøres 29.09.2010 kl. 10.00 
• Løsning for elektronisk informasjonsflyt er planlagt ferdigstilt i.l.a. september. Løsningen 

innbefatter Diakonhjemmet og de tre vestlige bydelene, Frogner, Ullern og Vestre Aker, og 
vil være den første sykehussektoren med en slik løsning. Hovedhensikten med systemet er 
at bydelene vil motta informasjon om innleggelser fortløpende og kan dermed begynne 
planlegging ift. hjemmetjenester på et langt tidligere tidspunkt enn i dag. 

• Det holdes et seminar mellom Diakonhjemmet og de tre bydelene 30. august for en 
gjennomgang og prioritering av samarbeidsprosjekter knyttet til psykisk helsevern og 
boligspørsmål.  
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Enhet for økonomi (inkl IKT, felles drift og vedlikehold og Gericakonsulent) 
• Bydelens regnskapsresultat pr. 31.07.2010 er i tråd med budsjettforutsetningene hvilket 

betyr i balanse. Egen BU-sak 
• Bydelen har hatt møte med kommunerevisjonen hvor bydelen har lagt frem hvordan det 

arbeides med ulike oppgaver knyttet til intern-kontroll og forberedelse av årsoppgjør. Det 
ble gitt gode tilbakemeldinger på vårt systematiske planarbeid. Kommunerevisjonen 
informerte om hvilke kontroller som skal gjennomføres i år. 

• Enhet for økonomi forbereder tertialrapport til byrådsavdeling for eldre og sosiale 
tjenester. Bydelen redegjør for sin økonomiske situasjon, sykefravær og tertialstatistikk. 

• Innføringen av nytt e-post system i Oslo Kommune er ytterligere forsinket hvilket betyr at 
implementering av e-post i Bydel Vestre Aker er nok en gang utsatt. Ny dato for 
innrullering foreligger ikke enda, men opplæringen av 8 stk. superbrukere starter 
13.09.2010. Superbrukere skal lære opp organisasjonen internt. Bydelen har derfor 
rekruttert superbrukere fra ulike deler av tjenesteapparatet. 

• Utvikling og kompetanseetaten har utviklet en mal for nye tjenesteavtaler for kommunens 
virksomheter. Målet er at alle virksomheter skal ha undertegnet denne avtalen i løpet av 
høsten. Denne avtalen blir fornyet om 1 år ettersom forslaget til betaling for IKT tjenestene 
ligger til behandling i byrådsavdeling for finans. Det vil foreligge et utkast til prismodell 
for 2011, prisene for 2010 vil være som tidligere. 

• Arbeid knyttet til nye garderober i Grindbakken barnehage er satt i gang. 
• Det oppføres et tilbygg til Olav Aukrustvei som skal benyttes av personalet som kontor. 
• Gericakonsulenten driver opplæring og koordinerer innføringen av PDA (håndholdte 

terminaler) i kommunal hjemmetjeneste. To distrikter er ferdige, og Vinderen, som siste 
distrikt, er godt i gang. Terminalen gir store muligheter for en mer effektiv drift av 
hjemmetjenestene og gir oppdatert informasjon tilgjengelig ute hos bruker.  

 
Enhet for sosial/NAV 

• Antall klienter med utbetalt økonomisk sosialhjelp i juni og juli 2010 er stabilt, og 
utbetalingene ligger godt innenfor budsjettrammen. 

• Avviklingen av ferien for ansatte i juni og juli har vært godt planlagt og driften av 
sosialtjenesten har gått greit. Det har vært et par krevende episoder hvor politiet har vært 
involvert, og sakene har blitt håndtert og fulgt opp på en profesjonell og god måte. 

 
Enhet for bestiller 

• Sommeravviklingen i Enhet for bestiller har i det store å hele fungert fint. Det har vært 
noen vanskelige saker, men disse har blitt løst på en tilfredsstillende måte. 

• Enhet for bestiller har i juni mottatt melding på 55 utskrivningsklare pasienter. I juli har det 
imidlertid vært noen færre, totalt 41. Bydelen har i stor grad klart å ta utskrivningsklare ut 
til rett tid selv om det i sommermånedene har vært vanskelig å få tilbud om langtidsplasser 
i sykehjem. Det har i de siste ukene vært noe lettere å få tilbud om langtidsplasser fra 
Sykehjemsetaten, men dette tar fremdeles noe lengre tid enn før sommeren. 
 

Enhet for barnehager 
• Det er fortsatt noen ledige barnehageplasser for små barn i private og kommunale 

barnehager, opptak pågår. 
• Tilskudd til oppgradering av lekeapparater og utearealer i barnehager: Det kom inn 

søknader fra 14 barnehager, på til sammen kr 820 000,- Enhet for barnehager har gått 
igjennom alle søknadene og prioritert sikkerhet og vedlikehold fremfor investeringer i 
spennende og dyrt utstyr. Det er delt ut kr 218 000,- til 13 private barnehager. 
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De resterende 222 0000,- vil bli brukt til tilsvarende tiltak i de kommunale barnehagene.  
• Det er gjennomført 2 planleggingsdager i barnehagene, hvorav den ene var satt av til 

arbeid med nærværsprosjektet (sykefraværsprosjekt). 
• Pyramiden barnehage har utvidet med en avdeling 
• OBY har gjennomført lekeplasskontroll i de kommunale barnehagene, rapportene er 

overlevert barnehagene. Alvorlige feil ble utbedret umiddelbart.  
• OBY har gjennomført radonmålinger i mange av de kommunale barnehagene. Det gjenstår 

noen barnehager, der vil målinger bli gjennomført i høst/vinter. I Liabakken og Midtstuen 
ble det målt verdier over 200 Bq/m³, her gjøres det tiltak umiddelbart. Foresatte i 
kommunale barnehager er informert om radonmålingene.  

 
Enhet for barnevern 

• Sommeren har vært preget av jevnt godt arbeid.  
• Enheten forbereder seg til å ta imot flere mindreårige flyktninger som en del av bydelens 

tildelte kvote for 2010. 
• Enheten arbeider nå sammen med økonomiavdelingen for å redusere kostnaden på inngåtte 

kontrakter. Dette er et av tiltakene i årsplanen for enheten og vil gi helårseffekt i 2011. 
 
Ressursenhet for barn og unge 

• Sommeren har forløpt rolig for enheten. Aktivitetsnivået influeres av ferieavvikling både 
innad i enheten og for berørte parter. Nå er det igjen full aktivitet! 

• August bærer preg av igangsettelse tidligere tiltak og oppstart av tiltak knyttet til nye 
brukere. 

• Støttepedagogene er plassert ut i de enkelte barnehagene i forhold til barn med behov for 
spesialpedagogisk hjelp. Pt er dette området dekket i tråd med behov og vedtak.  

• I påvente av ny fysioterapeut 1.september (driftsorientering 17.06.2010) har det vært 
ventetid for nye henvisninger i august, og fysioterapeutene har måttet prioritere behandling 
av brukere med størst behov.  

 
Enhet for hjemmetjenester 

• Bydel Vestre Aker er godkjent som lærebedrift i helsearbeiderfaget. Godkjenningen 
gjelder for 2 år. 

• Det er ansatt lærling i helsearbeiderfaget i Omsorgsboligen i Pilotveien 6. Læretiden er 2 år 
og det er lagt opp til en variert praksis i bydelen. 

• Det søkes midler for å ha prosjekt med opplæring av ansatte i økonomisk bilkjøring i enhet 
for hjemmetjenester. 

• Det ble avviklet førstehjelpskurs i enhet for hjemmetjenester før sommeren.  
• Det har vært møte med HEV om Nasjonale faglige retningslinjer for forebygging og 

behandling av underernæring for å diskutere tiltak og videre opplegg i bydelen i samarbeid 
med dem. Dette blir et satsningsområde i 2011. 

• Det planlegges allmøte i enhet for hjemmetjenester i begynnelsen av september 2010 for å 
følge opp omstillingsprosjektet F2F. Egen BU-sak 

• Det er ansatt flere nye medarbeidere i enhet for hjemmetjenester. Det er nå 3 palliative 
sykepleiere ansatt i de tre hjemmesykepleiedistriktene som gir tjenester til alvorlig syke og 
døende.. 

• Avviklingen av sommeren har gått bra.  
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Enhet for forebygging og rehabilitering 
• Enheten omfatter fysioterapi, ergoterapi, innsatsteam, dagrehabilitering, seniorveileder 

(tidl. Eldrekonsulent), Røa eldresenter, og tilknyttet Vinderen seniorsenter.   
• Antall brukere har vært høyere i år enn tidligere sommere, og det har vært stor pågang på 

dagrehabilitering og innsatsteam. Det kan henge sammen med bedre flyt i tiltakskjeden, at 
brukere tas raskere ut fra institusjon, og at trykket på rehabiliteringstjenestene dermed 
øker. Vi ser dette som en ønskelig utvikling. Dagrehabiliteringen og innsatsteamet har vært 
slått sammen en kort periode under ferieavviklingen, og alle har fokusert på oppfølging i 
hjemmet. Innsatsteam og dagrehabilitering utgjør nå en fleksibel ressurs, der kapasiteten 
om nødvendig kan omfordeles på dagen. Samarbeid og koordinering med fysio- og 
ergoterapitjenesten har også økt. 

• Ferieavviklingen har gått greit i de andre tjenestene, men det har også i sommer vært 
vanskelig å overføre brukere til privat fysioterapitjeneste, da de private instituttene i liten 
grad samordner sin ferieavvikling. 

• Alle stillinger er besatt og i funksjon utenom seniorveileder nr 2 som har sin første 
arbeidsdag 1. september.  

• Fallforebyggende trening – nå kalt Balansetreningsgruppe, starter i uke 37, i første runde 
med 12 deltakere, i Pilotveien 6. Interessen har vært såpass stor at annonseringen 
begrenses til nærområdet. Fysioterapeutstudenter fra Høgskolen i Oslo vil bidra, og tiltaket 
involverer seniorveilederne, fysio- og ergoterapeuttjenesten og dagrehabiliteringen. 
Diakonhjemmet sykehus og Røa Fysioterapi og rehabiliteringssenter fortsetter med ny 
runde treningsgrupper. Til sammen har dermed bydelens innbyggere 3 treningstilbud innen 
fallforebygging i høst. 

• Enheten er sammen med andre relevante enheter og HEV i gang med å planlegge en 
tverretatlig satsning på ernæring. Et viktig grunnlag for satsningen er de nye nasjonale 
faglige retningslinjer for forebygging og behandling av underernæring.   

• Vinderen seniorsenter har fått ny leder, Peter Don. Det legges opp til felles årsplanlegging 
med Røa eldresenter. 

 
Enhet for Boliger, Dagsentra og Psykisk Helsevern 

• Det har vært en grei avvikling av sommerferien på tjenestestedene. Som vanlig medfører 
sommerstengte dagsentra utfordringer og mer bemanning i boligene. 

• Det arrangeres kurs i tre hele dager i målrettet miljøarbeid, etikk og om bruk av tvang og 
makt. Kursene ledes av habiliteringstjenesten på Ullevål universitetssykehus. Målgruppen 
er ansatte i boligene og på dagsentrene. Kursene avholdes i september og er en gjentagelse 
av opplegget som ble brukt i fjor. Målet er at alle ansatte skal ha vært gjennom de aktuelle 
kursene. 

 
Enhet for helsestasjon og skolehelsetjeneste 

• Åpen veietime på helsestasjonen har hatt stor pågang i hele sommer. På det meste har 32 
mødre vært innom samme ettermiddag for å veie det nyfødte gullet. På grunn av kort 
liggetid på sykehusene, oppdager vi flere barn med dårlig vektøkning og mødre med 
oppstartvansker i ammingens kunst. Unødig mange mødre får såre brystvorter med 
påfølgende smertefull amming. Mange har fått lite oppfølging på barselavdelingen etter 
fødselen. Fødselsmeldingene fra sykehusene tar noen dager og helsestasjonen er derfor 
avhengig av at mødrene selv tar kontakt. 

• Antall fødsler frem til 01.08 er 395. Alle har fått tilbud om hjemmebesøk og 221 har takket 
ja, flest førstegangsmødre. 
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• Minner om nye rutiner for tuberkulosearbeidet. Timebestilling på mail: 
tuberkulosekontroll@bva.oslo.kommune.no Det tar tid å innarbeide nye rutiner. Publikum 
møter fortsatt uten timeavtale. 

• Det nye kommunale dataverktøyet knyttet til helsestasjonen forsinker oss fortsatt 
unødvendig mye i vårt daglige arbeid, men det arbeides systematisk for å finne feilen og 
det er nå forslag til konkrete tiltak som høyst sannsynelig vil løse problemene. 
 

Enhet for forebygging barn og unge 
• Feltet 17. juni – skoleavslutning for 10. klassene 
• Feltet på arrangementet ”VG-topp-20 lista” 
• Uteteamet hadde flere enkeltturer med mindre grupper ungdommer. Aktivitetene var blant 

annet Spa-kveld, teaterforestilling og kinotur. 
• Det var i løpet av perioden en rekke enkelthenvendelser fra ungdom som ønsket hjelp ifh 

til sommerjobb, skole til høsten og lignende problemstillinger. 
• Det er uteteamets oppfatning at det denne sommeren generelt har vært roligere blant barn 

og unge sentralt på Hovseter. Tidligere har somrene vært preget av konflikter ute på torget 
i barnegruppa og mellom voksne rusmisbrukere og yngre. Det har og tidligere vært flere 
observasjoner av svært unge barn ute, lekende uten tilsyn fra voksne noen ganger til sent 
på kveld. Det er imidlertid en oppfatning at dette har minsket i omfang. Grunner til hvorfor 
man ser en slik utvikling kan være mange, men en av årsakene kan meget godt være at det 
er flere gode rollemodeller i ungdomsmiljøet på Hovseter nå enn tidligere. Flere av de 
eldre ungdommene som vi har kjent over en årrekke, er fortsatt synlige i miljøet og har en 
klar positiv påvirkning på de yngres atferd. Enkelte av de eldre er også mer formelt aktivt 
involvert i det forebyggende arbeidet på Hovseter. Så for oss er det et klart tegn på at 
forebygging over tid virkelig har en effekt! 

• Enheten har hatt folk på jobb i alle uker i sommer. Dette betyr et mye bredere tilbud til 
brukerne enn vi har hatt tidligere. Følgende er en liten oppsummering av sommerens 
aktiviteter:  

 
11. juni: Ungdomsklubben: Skumparty (arrangert av klubbrådet) 
16. juni: Juniorklubben: Sommerdisco 
20. – 25. juni: tur til jotunheimen med 11 ungdommer:  
21. – 25. juni: sommerklubb: Junior: Ekeberg gård og minigolf Ungdom: Tusenfryd 
    Alle:  Frognerbadet 
    Alle:  Bogstadvannet og kanopadling kveld: St.Hans feiring  
    Junior: Tusenfryd 
    Alle: Frognerparken 
11. – 17. aug: sommerklubb (alle): Teknisk museum 
     Østfoldbadet 
     Bogstadvannet og kanopadling 
     Bowling 
     Kino (istedenfor Frognerbadet pga regn) 

 
• Klubbrådet for ungdom fungerer bra med faste møter annen hver uke.  
• Klubbrådet for junior fungerte på slutten av skoleåret dårlig. Vi vil gjennomføre valg på 

minimum tre nye kandidater (går over til ungdomsklubb) 6. september, og håper å få rådet 
mer aktivt igjen. 

 
 
 

mailto:tuberkulosekontroll@bva.oslo.kommune.no
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Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
BU tok Bydelsdirektørens driftsredegjørelse til orientering. 

 
Vidar Haukeland  
Bydelsdirektør 
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